
 

Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 
 
Dato: 10. marts 2022 

 

Tid: 17.00 til 19.00 
skolebestyrelsesmøde 

 

  

Mødedeltagere: Anders (1. suppleant), Frida (elev), Karina (medarb.), Lisbeth (medl.), Morten (medl.), 
Lise (medl.), Kasper (medl.), Jan (KKFO-leder), Anders W. (referent (souschef)) og Max (skoleleder).  

BEMÆRKNINGER 

1. Godkendelse • Godkendelse af dagsorden 

• Godkendt  

2. næste skoleår  
– Bilag vedr. kortere 
skoledage 

• Orientering om skoleåret 22/23 – herunder: 
o Klassesammenlægninger, holddeling, kortere skoledage og 1. 

skoledag for 1. årgang og 0. årgang 
o Ledelsen indstiller til at skolebestyrelsen beslutter at forkorte 

skoledagene og konvertering til to-lærertimerne 
o Ressourcecenter 
o Ledelsen har en holdning om, at en team- fagfordeling skal laves af 

medarbejderne – inddragelse og transparens. Det har været svært 
grundet Corona. 

o Hensigten er altid, at det skal være de bedste egnede der skal 
varetage opgaverne. 

o I vores ressourcecenter prøver vi altid at gøre sådan, at 
medarbejderne lægger minimum 10 timer om ugen. 

o Vi tilstræber også stabilitet, men det er svært blandt andet fordi 
der er flere der søger jobs andre steder og gør karriere ud af det. 

o Vi vil gerne møde folk på ønsker om at være ansat på 80%. Det er 
ikke alle skoler der har det sådan. Det er klart der er en grænse for 
hvor mange der kan være det, men som udgangspunkt vil vi gerne 
kunne møde folk på det. 

o Helt overordnet arbejder vi i ledelsen på at slippe medarbejdere fri 
og i højere grad lade dem der er tæt på opgaven løse den. 

o Vi har indstillet til at skolebestyrelsen godkender, at vi forkorter 
skoledagen. Vi vil gerne lave en model, der både tilgodeser 
behovet for lektiecafe og for forkortet skoledag. 

o Der kommer en del møder vedr. planlægningen af næste skoler i 
skolelederkredsen. Max forventer at ”frihedsgrader i 
folkeskolerne” bliver behandlet og meldt ud. Er det tilfældet, vil 
det være frihedsgraderne der bliver gældende ved fx UUV-
undervisningen og Max forventer derfor at emnet kommer på de 
kommende dagsordner. 
 



 

o Ledelsens indstilling imødekommes af skolebestyrelsen: 
Skolebestyrelsen beslutter at forkorte skoledagene og konvertering 
til to-lærertimerne. 

3. Regnskab 
- bilag 

• Til orientering 

• Skolen rammer stort set et 0,- hvilket også er det vi skal – vi skal bruge 
de penge vi har, hverken generere overskud eller bruge for meget. 

• KKFOen har til gengæld et for stort overskud hvilket forklares med 
byggeprocessen og opsparing til møbler m.m. samt at KKFOen har 
været uden en leder i et år. 

4. Skolebestyrelsesvalg 
 - bilag ifm. planen, 
eftersendes. 

• Hvordan ser processen ud og hvem gør hvad? Og hvornår? 

• Alle skal spore sig ind på forretningsorden 

• Max præsenterer det opdateret årshjul – og dermed tidsplan for 
valget? Denne tidsplan skal vi melde ud på hjemmesiden 

• Skolebestyrelsen er fortsat af den holdning, at der ikke skal indhentes 
eksterne medlemmer. 

• Der refereres til Else Maries kortfattede oversigt/plan med beskrevne 
nedslag og datoer. Skolebestyrelsen giver udtryk for, at planen er god. 

5. Trivselsforældre  
– bilag til hjemmeside 
mm. 

• ”Skrivet” er klart, brug for at alle nikker til, at vi lægger det på 
hjemmesiden 

• Skolebestyrelsen bakker op om at ”skrivet” lægges op på skolens 
hjemmeside. 

6. Opsamlinger • Vikarsituation 
o Situationen er bedre end den var under Corona. Der er kommet 

mere stabilitet. Vi har holdt møde med vikarerne, hvor vi stillede 
skarpt på opgaven og lyttede til dem og hvad der gør opgaven 
svær og lettere.  

o Elevrådet er også gået ind i opgaven og snakket med deres 
klasser om hvordan man tager godt imod en vikar. 

o Ledelsen fortæller, at opgaven med at lave et godt vikarkorps 
fortsat er i fokus. 

• Fokustimen  
o Det er fortsat under udvikling. Det har været svært at udvikle især 

grundet Corona, men vi tror fortsat på det og arbejder med det. 

• Indskrivning af kommende 0. årgang 
o Der åbent-hus-arrangement i sidste uge. Det gik godt. 

7. Nyt fra … Nyt fra: 

• Elever: Der blevet lavet om på toiletfordelingen og det har været godt, 
for toiletter er blevet renere. Skolen overvejer om der skal installeres 
musik på toiletterne. 

• KKFO-råd: Intet nyt. 

• Bestyrelsen: Intet yderligere nyt. 

• Personale: Sidst var vi metaltrætte. Vi kan nu mærke, at Corona ikke 
længere er noget vi snakker om, og sammenholdet er stærkere. Der er 



 

blevet afholdt et stort fællesmøde og folk er begyndt at benytte 
personalerummet. 
Vi er på en folkeskole, hvor børn bliver påvirket af det der sker ude i en 
den store verden. Det er svært, for børn reagerer forskelligt. 

• Ledelse: Ledelsen skal i slutningen af marts til Nyborg og forberede 
kommende skoleår. 
Vores fællessamlinger er aldrig rigtigt kommet op at køre, men nu vil vi 
prøve at starte med at etablere det på mellemtrinnet. 

8. Evt. 
 

 

 


